



العلامات الأمنية

لغة العشرين ريالاً

تاريخ الإصدار 1442 هـ / 2020 م

The Twenty-Riyal Banknote Security Features



G20
SAUDI ARABIA 2020

مُؤَسَّسَةُ النِّقْدِ الْعَرَبِيَّةِ السُّعُودِيَّةِ
Saudi Arabian Monetary Authority



مقدمة

Introduction

أصدرت مؤسسة النقد العربي السعودي ورقة نقدية قانونية تذكارية من فئة العشرين ريالاً من العملة الورقية السعودية، بمناسبة رئاسة المملكة العربية السعودية لمجموعة العشرين، والتي تمتاز بمواصفات فنية، وعلامات أمنية عالية الجودة، وبتصميم مميز يبرز جمالية الزخارف المستوحاة من شعار قمة العشرين.

The Saudi Arabian Monetary Authority (SAMA) issued a legal commemorative banknote of Twenty-Riyal denomination, on the occasion of the Kingdom of Saudi Arabia's Presidency of the G20. The new release is characterized by high quality technical specifications and security features as well as a distinctive design that manifests the decorative elegance inspired by the logo of the G20 Summit.



المعالم الرئيسية لفئة العشرين ريالاً

The main features of twenty-riyals banknote

الوجه Front

صورة خادم الحرمين الشريفين الملك سلمان بن عبد العزيز آل سعود يحفظه الله، وشعار رئاسة المملكة لمجموعة العشرين (G20) بشكل ثلاثي الأبعاد.

A picture of the Custodian of the Two Holy Mosques, King Salman Bin Abdul Aziz Al Saud, may Allah protect him, and the logo of the Kingdom's Presidency of G20 in a 3D form.

الظهر Back

خريطة العالم موضح عليها دول مجموعة العشرين بلون مختلف، وتظهر خريطة المملكة يصدر منها إشعاع يرمز إلى ملتقى هذه الدول على أرضها، وإلى أهمية المملكة باعتبارها مصدر إشعاع حضاري واقتصادي.

A map of the world, depicting the G20 countries in a different color. The Kingdom map emits a light symbolizing the meeting point of these countries on its land, and the Kingdom's importance as a source of civilization and economic emission.

(لون الورقة الرئيسي: الأرجواني / قياس: ٦٩ X ١٥٢ ملم)
(Banknote's main color: purple/ measurement: 69 x 152 mm)



كيفية التعرف على العملة السليمة

How to identify a genuine banknote



قم بإمالة الورقة النقدية في جميع الاتجاهات، وتحقق من وضوح كافة عناصر العلامات الأمنية وتبادلها مع بعضها البعض.

Move the banknote in different directions to make sure that all security features are visible and interchanging.



Look

تأكد من وجود العلامات الأمنية على الورقة النقدية، ووضوح ألوانها وعدم تداخلها.

Ensure the presence of the security features on the banknote, and the clarity of its colors without any overlapping.



Touch

تأكد من الملمس الخشن للورقة النقدية، وتحسس الكتابة البارزة المنتشرة على وجه الورقة النقدية وظهرها.

Ensure that the banknote has a raised texture, and feel the embossed print of all written characters on the front and back side of the banknote.

العلامات الأمنية لفئة العشرين ريالاً

Security signs of twenty riyals banknote



العلامة المائية Watermark

عند تسليط الضوء على الورقة النقدية من الخلف، تظهر صورة مائة للملك سلمان بن عبد العزيز آل سعود يحفظه الله، وقيمة الفئة (٢٠)، وشعار الدولة السيفين والنخلة.

When shedding light on the banknote on the reverse side, a watermarked photograph of King Salman Bin Abdul Aziz Al Saud, may Allah protect him, the banknote denomination (٢٠) and the Kingdom emblem of the two swords and the palm tree all appear.



الطباعة البارزة Relief printing

طباعة بارزة تنتشر على وجهي الورقة النقدية، بحيث تضيف قوة في التحمل، وخشونة في الملمس، وتناسقاً في الألوان، ووضوحاً في النقوش.

Prominent print on both sides of the banknote, adding durability, roughness when touched, consistency in colors, and clarity of the inscriptions.

العلامات الأمنية لفئة العشرين ريالاً

Security signs of twenty riyals banknote



الأشكال الفسفورية Phosphorous forms

أشكال زخرفية تظهر بألوان فسفورية متعددة على وجهي الورقة عند تعريضها للأشعة فوق البنفسجية.

Multi-colored fluorescent decorative patterns appear in both sides of the banknote when exposed to ultra-violet light.



خيط الأمان Safety thread

خيط معدني مقروء آلياً، يظهر على وجه الورقة بشكل متقطع، يتضمن اختصار اسم مؤسسة النقد العربي السعودي باللغة الإنجليزية (SAMA) وقيمة الفئة، تظهران بشكل واضح عند تسليط الضوء من خلف الورقة.

A metal embedded security thread in the banknote. It includes the acronym of the Saudi Arabian Monetary Authority in English (SAMA) and the banknote denomination, which are clearly visible when shedding light and moving the banknote and it can be automatically detected.



العلامة الخاصة بالمكفوفين وضعاف البصر

Special signs for the blind and visually impaired

طباعة بارزة لشكل زخرفي، يساعد المكفوفين وضعاف البصر على التعرف على قيمة الفئة عند لمس الورقة النقدية.

A Prominent decorative print pattern that helps blind and visually impaired people recognize the denomination value when touching it.

العلامات الأمنية لفئة العشرين ريالاً

Security signs of twenty riyals banknote



الكتابات الدقيقة Microprinting

كتابات دقيقة وصغيرة تنتشر على معظم أجزاء الورقة النقدية، يمكن رؤيتها باستخدام عدسة مكبرة.

Small text spreads over most parts of the banknote in its both sides that can be seen with a magnifying glass.



الحبر اللؤلؤي Iridescent Ink

شريط مطبوع بأحبار فسفورية على ظهر الورقة النقدية، يتضمن شكلاً زخرفياً بداخله قيمة الفئة (20) يظهر عند إمالة الورقة النقدية أفقياً.

A strip printed with Iridescent inks on the back of the banknote, containing decorative motif of the denomination value (20), appears when the banknote is tilted.

آلية التواصل

Communication Mechanism

عند الحاجة إلى المساعدة في التأكد من سلامة أي ورقة نقدية؛ يمكنك تقديمها لأقرب بنك تجاري، أو لأحد فروع مؤسسة النقد. وفي حال العثور على ورقة مشتبها بها؛ يرجى تسليمها إلى الجهات الأمنية، وتقديم المعلومات التي يمكن أن تساعد في تحديد مصدرها، كما يمكن الاتصال بمؤسسة النقد.

To verify whether a banknote is genuine or not, it can be presented to the nearest commercial bank or any of the Saudi Arabian Monetary Authority (SAMA) branches for inspection. If a suspicious note is found, please hand it over to security agencies and provide information that can help identify its source. You can also contact SAMA directly.



#العشرون_ريالاً

بريد إلكتروني
Email

currency@sama.gov.sa

هاتف
Phone

011 466 2779

الموقع الإلكتروني
Or visit SAMA website
www.sama.gov.sa

فاكس
Fax

011 466 2980

